
           

Protokół Nr ……./2019 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Ekologii, Komisji 

Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z dnia 26 listopada 2019 r. 

 

Członkowie wszystkich Komisji dokonali wyboru osoby przewodniczącej posiedzeniu. 

Jednogłośnie – 11 głosami za – zdecydowano, że posiedzeniu przewodniczył będzie 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej – radny Łukasz Miętek.  

O godz. 1615 Przewodniczący otworzył posiedzenie, przywitał członków Komisji  

/na posiedzeniu nieobecny był radny Bartłomiej Trzaskoma /. 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Lista obecności osób zaproszonych  stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 2. Przewodniczący  posiedzenia  przypomniał, że radnym przekazano proponowany 

porządek posiedzenia. Zaproponował, aby projekty uchwał omówić na początku,  jako pkt 3. 

Po zmianach porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Opiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń poszczególnych Komisji.  

5. Omówienie i zaopiniowanie projektu budżetu Gminy Wieliszew na 2020 rok. 

6. Sprawy różne. 

7. Zakończenie posiedzenia. 

Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie – 11 głosami za /głosowali członkowie 

wszystkich Komisji/. 

Ad. 3.  Pani Małgorzata Kaczyńska przedstawiła zebranym członkom Komisji projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Wieliszew. Pani Kierownik OPS 

wyjaśniła, iż pomoc stanowi kontynuację dotychczasowych działań a nowy regulamin ma na 

celu uporządkowanie pewnych spraw wynikających z  Ustawy – Prawo oświatowe. 

Zmiany dotyczą m.in. rezygnacji z formalnych druków, wprowadzenia terminów składania 

wniosków oraz usystematyzowania wydatków objętych pomocą materialną.  

Pani Renata Gostkowska-Maczuga zapytała o ilość wniosków, które wpłynęły dotychczas  

w skali roku oraz o rodzaj wydatków refundowanych w ramach ww. uprawnienia. 

Pani Małgorzata Kaczyńska wyjaśniła, iż w roku szkolnym 2018/2019 wpłynęło 38 

wniosków, z czego 35 zostało rozpatrzonych pozytywnie. Wydatki dotyczą na ogół zwrotów 

kosztów podręczników i przyborów szkolnych, tonerów i drukarek. Mogą to być również 

koszty związane z wycieczkami szkolnymi. 

Drugim omawianym przez Komisje projektem był projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

„Gminnego programu wspierania rodziny w Gminie Wieliszew na lata 2019-2021”. 

Pani Małgorzata Kaczyńska wyjaśniła, iż obecnie poprawie uległa sytuacja rodzin na terenie 

Gminy Wieliszew. W szczególności obniżył się obecnie wśród nich stopień ubóstwa. 

Powoduje to, iż mniej rodzin korzysta z pomocy społecznej.  Wzrasta jednak liczba rodzin 

korzystających ze wsparcia z powodu bezradności wychowawczej i w zakresie prowadzenia 

gospodarstwa domowego. Program jest odpowiedzią na te zmiany. 

Komisje przystąpiły do opiniowania przedstawionych projektów uchwał. 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
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Gminy Wieliszew- 6 głosami za członków wszystkich Komisji, zyskał opinię 

pozytywną. 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego programu wspierania 

rodziny w Gminie Wieliszew na lata 2019-2021” - 6 głosami za członków 

wszystkich komisji, zyskał opinię pozytywną. 

Ad. 4. Komisje głosowały za przyjęciem protokołów z  ich poprzednich posiedzeń: 

 Komisja Skarg, Wniosków i petycji -3 głosami za przyjęła protokół z posiedzenia z 

dnia 12 listopada 2019 r. 

  Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Ekologii - 4 glosami za przyjęła protokół z 

posiedzenia z dnia 22 października 2019 r. 

 Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej - 4 

głosami za przyjęła protokół z posiedzenia z dnia 18 września 2019 r. 

Ad. 5. Członkowie wszystkich Komisji omówili i zaopiniowali projekt budżetu Gminy 

Wieliszew na 2020 rok. 

Pani Magdalena Dobrowolska przedstawiła członkom Komisji projekt budżetu na 2020 rok. 

Wyjaśniła, iż projekt opiera się na dostępnych informacjach o wykonaniu budżetu za rok 

bieżący. Została wzięta również pod uwagę prognoza planowanych dochodów oraz 

informacja o planowanych dotacjach zewnętrznych. 

Pan Marcin Fabisiak, Przewodniczący Rady Gminy zapytał przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa o sens wpisywania 100 000 zł na kolejny rok na zakup samochodu dla OSP 

Janówek. 

Pan Łukasz Miętek wyjaśnił, iż samo wpisanie kwoty nie skutkuje pozyskaniem środków, 

gdyż praktyka pokazuje, że potrzebne w tym zakresie jest minimum 300 000 zł. 

Pan Marcin Fabisiak zaproponował, aby w sytuacji, gdy nie można zwiększyć środków, zdjąć 

te środki z ww. pozycji i przeznaczyć na inny cel, możliwy do zrealizowania w przyszłym 

roku. 

Pani Magdalena Dobrowolska wyjaśniła, iż w chwili obecnej nie ma możliwości zwiększenia 

tej kwoty. 

Pani Grażyna Kwiatkowska zapytała, czy zabezpieczona została brakująca kwota 400 000 zł z 

tytułu gospodarki odpadami.  

Pani Magdalena Dobrowolska wyjaśniła, iż kwota zabezpieczona została z wydatków 

bieżących.  

Pani Agnieszka Mitjans Szałapska poinformowała zebranych o przygotowaniach do 

procedury przetargowej na 2020 r. Stwierdziła, iż analiza sytuacji w okolicznych gminach 

wskazuje, że istnieje olbrzymie niebezpieczeństwo, iż kwoty z tytułu wywozu śmieci będą 

jeszcze wyższe niż w tym roku. 

Pani Renata Gostkowska-Maczuga zapytała, czy zostały podjęte jakieś kroki zaradcze.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, iż takie kroki zostały podjęte, tylko nie rozwiązuje to w chwili 

obecnej problemu. Odbyło się spotkanie w gronie wielu okolicznych gmin, w którym Pani 

sekretarz uczestniczyła wraz z Panem Wójtem. Na spotkaniu były podjęte rozmowy, aby 

przeanalizować możliwość wspólnej inwestycji, która mogłaby powstać bądź na jednej  

z działek bądź też na kilku działkach. Instalacja pozwoliłaby na własny odbiór  

i zagospodarowanie odpadów komunalnych. Proces budowy takiego systemu trwałby jednak 

4-5 lat. Gmina Radzymin zgłosiła chęć przeznaczenia na ten cel działki, jednakże aby to było 

możliwie należy zmienić plan zagospodarowania. Trzeba również brać pod uwagę protesty 

mieszkańców oraz potrzeby pozyskania szeregu zgód i zezwoleń.  

Pani Renata Gostkowska-Maczuga  zapytała, czy brane pod uwagę było powołanie własnej 

spółki transportowej. Podobne rozwiązanie wprowadził Lębork.  

Pani Agnieszka Mitjans Szałapska wyjaśniła, że w okolicy stolicy takie rozwiązanie jest 

nieopłacalne ze względu na zwiększone koszy np. pracownicze.  

Pani Renata Gostkowska-Maczuga poprosiła o wstępną kalkulację rozwiązania polegającego 

na zapewnieniu własnego transportu i zasobu pracowników. 
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Pani Sekretarz stwierdziła, iż nie ma kompetentnej merytorycznie jednostki, która podejmie 

się stworzenia profesjonalnej kalkulacji. Takie opracowanie musiałby wykonać ktoś, kto 

doskonale zna się na finansach. Referat Ochrony Środowiska nie ma takiej możliwości. 

Pan Marcin Fabisiak, Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, iż jedną ze składowych 

opłaty śmieciowej jest częstotliwość odbioru odpadów. W związku z powyższym, zapytał o 

możliwość przeprowadzenia symulacji kosztowej w sytuacji rezygnacji z odbioru odpadów 

segregowanych co 2 tygodnie. Podobnie jest z odpadami zielonymi.  

Pani Sekretarz zwróciła uwagę, iż nowe przepisy ustawy narzucają odbiór tego typu odpadów 

co miesiąc, od marca do października.  

Pan Przewodniczący zwrócił uwagę, iż  odbieramy je przez 12 miesięcy, więc może wskazane 

byłoby ograniczenie tego wyłącznie do miesięcy obowiązkowych.  

Pani Agnieszka Mitjans-Szałapska wyjaśniła, że odpady BIO nie dotyczą tylko produktów 

ogrodowych i w związku z tym muszą być odbierane przez cały rok. 

Pani Krystyna Wesołowska  zapytała o los korespondencji, która została skierowana do 

różnych instytucji i podmiotów z prośbą o wsparcie w trudnej sytuacji, w jakiej znalazła się 

również nasza Gmina. Zwróciła również uwagę na potrzebę racjonalnego odbioru odpadów 

komunalnych. 

Pani Sekretarz poinformowała, iż jest odzew ze strony innych samorządów oraz władz 

centralnych. Trudno jednak mówić obecnie o jakieś konkretnej pomocy. 

Pan Łukasz Miętek zapytał Panią Skarbnik o poziom wzrostu planowanych dochodów w 

stosunku do 2019 roku oraz o warunki pożyczki w WFOŚ. Pani Magdalena Dobrowolska 

wyjaśniła, iż dochody w 2019 roku wynosiły 98 mln zł zaś w 2020 roku spodziewamy się ich 

na poziomie 106 mln. zł. Jest to wzrost na poziomie ok. 8%. 

Jednocześnie, wydatki w 2019 roku wynosiły 112 mln zł, natomiast w 2020 roku kształtują 

się one na poziomie 103 mln. złotych.  Pani Skarbnik wyjaśniła ponadto, iż planowana 

pożyczka dotyczy refundacji kosztów poniesionych  w tym roku  na wodociąg w środkowej 

części Gminy Wieliszew to znaczy w Sikorach, Topolinie i Skrzeszewie. Część pożyczki 

ulegnie umorzeniu, co jest korzystne dla Gminy. Pożyczka będzie zaciągnięta w wysokości  

3 mln zł, przy 10% umorzeniu całkowitym. 

Pan Łukasz Miętek zapytał też o koszty ponoszone w związku ze strzelnicą w Komornicy 

oraz o kwestie związane z zakupem samochodu dla brygady. 

Pani Agnieszka Mitjans Szałapska wyjaśniła, że używane auto najprawdopodobniej zostanie 

zakupione w przyszłym tygodniu.  

Pani Krystyna Wesołowska zwróciła uwagę na potrzebę zajęcia się kanalizacją przy Urzędzie 

Gminy.  

Pani Sekretarz wyjaśniła, iż nie ma tak dużych środków (ok 3-5 mln zł) na ten cel i na razie 

system będzie wyłącznie zdiagnozowany i oczyszczany.  

Pan Marcin Fabisiak, Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o przesunięcie środków w 

kwocie 100 000 zł na zakup auta dla OSP Janówek na inny cel.  

Pan Grzegorz Bieńkowski zaproponował aby  środki przeznaczyć na II etap budowy drogi 

przy ul. Zacisze w Janówku Pierwszym. 

Połączone Komisje jednogłośnie /6 głosami za/ przyjęły ww. wniosek. 

Komisje przystąpiły do opiniowania projektu budżetu i WPF na 2020 r. 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie /3 głosami za/ wydała pozytywną 

opinię o projekcie budżetu na 2020 r; 

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji jednogłośnie /3 głosami za/ wydała pozytywną 

opinię o projekcie WPF na 2020 r; 

 Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Ekologii jednogłośnie /4 głosami za/ wydała 

pozytywną opinię o projekcie budżetu na 2020 r; 

 Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej i Ekologii jednogłośnie /4 głosami za/ wydała 

pozytywną opinię o projekcie WPF na 2020 r; 

 



 4 

 Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej 

jednogłośnie /4 głosami za/ wydała pozytywną opinię o projekcie budżetu na 2020 r; 

 Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej 

jednogłośnie /4 głosami za/ wydała pozytywną opinię o projekcie WPF na 2020 r. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 Ad. 6. Sprawy różne. 

Pani Grażyna Kwiatkowska podjęła temat wniosku o udzielenie informacji publicznej, który 

wpłynął z Koalicji Polska w zakresie tematyki związanej z systemami 5G. 

Pan Sekretarz wyjaśniła, iż pisma nie można traktować jako wniosek w tym trybie, gdyż 

zapytania dotyczą planów, a nie stanu faktycznego. Dlatego, zostanie przygotowana 

odpowiedź, w której wnioskodawca zostanie poinformowany, iż pismo nie spełnia wymagań 

wskazanych w ustawie o dostępie do informacji publicznej.  

 Ad. 7. O godz. 1735  Przewodniczący zakończył posiedzenie połączonych Komisji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.    

 

 

Protokół sporządziła:    Przewodniczący  posiedzenia: 

Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej  

Angelika Pasek-Gilarska   Łukasz Miętek 

 

   

 

 


